
ACTA DE LA REUNIÓ DE L’ASSEMBLEA GENERAL DEL CONSEL L MUNICIPAL DE 
LES DONES CELEBRADA EL 9 DE NOVEMBRE DE 2011 
 
Identificació de la sessió: 2a. convocatòria 
Caràcter: Ordinària 
Data: 08.11.2011 
Hora: 18.30h 
Lloc: Sala d’Actes de l’Ajuntament (Plaça de la Font, núm. 1) 
 
HI ASSISTEIXEN: 
 
Sra. T. Victòria Pelegrín, Presidenta-delegada del Consell. 
Sra. Concha Hernandez Sanchez, en representació del Grup Municipal ICV-EUiA-E. 
Sra. Pilar Juárez, en representació del Grup Municipal PP. 
Sra. Montse Agustí, en representació de l’Associació de Dones Germanó de la Part Alta. 
Sra. Teresa Fortuny Solà, en representació de CCOO-Unió intercomarcal. 
Sra. Ana Pacheco, en representació de l’Associació Do de pit. 
Sra. Rosa Llurba, en representació de l’Associació de Dones Jubilades i Pensionistes de 
Tarragona 
Sra. Berta Mascaró, en representació de l’Associació gai, lesbià, bisexual i transexual 
del camp de Tarragona. 
Sra. Montserrat Benaiges, en representació del Col·lectiu de dones de l’A.V. progressista 
de Torreforta. 
Sra. Rosaura Soler Roca, en representació de l’Ateneu Cultural de Dones de Camp Clar. 
Sra. Victòria Fabregat Rodriguez, en representació d’UGT de Tarragona. 
Sra. Maria Teresa Garcia, en representació del Col·lectiu de Dones del Cas Antic. 
Sra. Rosa Armengol i Parés, en representació de Dones de la Casa del Mar. 
Sra. M. Àngeles Vidal, en representació de la Associació de persones sordes de 
Tarragona i Comarques. 
Sra. Ramona Gonzalez, en representació de l’esplai de la dona Sant Pere i Sant Pau. 
Sra. Asunción Garcia de la Cruz, en representació del Colectivo de Mujeres urbanización 
Torrenova. 
Sra. Isabel Maguilla Rodriguez, en representació de l’Associació Catalana d’afectats de 
fibromiàlgia. 
Sra. Teresa Rubio, en representació de l’Associació de Gent Gran Jubilats i Pensionistes 
Pere Martell. 
Sra.  Ana Liebanas Serrano, en representació de la Federació ECOM Tarragona. 
Sra. Dolors Musté, que assisteix a títol individual. 
Sra. Francisca Roka, que assisteix a títol individual. 
La Sra. Roser Cerdà, tècnica de Polítiques d’Igualtat. 
 
S’han excusat d’assistir-hi: 
 
La Sra. Laura Roigé de l’Associació d’empresàries i emprenedores de Tarragona i la 
Sra. Coral Cuadrada. 
  
 
Actua com a secretària, la Sra. Montse Veà, secretària delegada del Consell Municipal 
de les Dones. 
 



ORDRE DEL DIA: 
 
1. Intervenció de la Presidència delegada. 
2. Donar compte de les noves incorporacions al Consell Municipal de les Dones. 
3. Donar compte de la Creació de  la Comissió de Salut . 
4. Informació dels diferents tallers que es duran a terme aquest any.  
5. Presentació de les Propostes d’actes que es volen dur a terme el 25 de novembre, del 
Dia Internacional Contra la Violencia de Gènere. 
6. Creació de  la Comissió de treball dels dies Internacionals.  
7. Torn obert de Paraules 
 
 
A la ciutat de Tarragona, essent les 18:30 hores del dia 9 de novembre de 2011, es 
reuneixen a la Sala d’Actes de l’Ajuntament (Plaça de la Font, 1) les persones abans 
esmentades, per tal de dur-se a terme la reunió de l’Assemblea del Consell Municipal de 
les Dones, que ha estat prèviament convocada per la presidenta-delegada Sra. T. 
Victòria Pelegrín Casanova. 
 
La sessió s’inicia en segona convocatòria, a les 18:30h. 
 
Presideix la reunió la Sra. T. Victòria Pelegrín, que actua com a Presidenta-delegada del 
Consell, i dóna la benvinguda a les persones assistents i agraeix l’assistència de la 
regidora del Grup Municipal del PP, la Sra. Pilar Juarez. 
 
Comentà que en aquesta Assemblea, al ser la primera de la nova legislatura, no hi ha 
aprovació de l’acta de la reunió anterior ja que va ser aprovada en l’Assemblea 
Extraordinària el passat dia 30 de maig de 2011. 
  
A continuació es passen a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 

1. Intervenció de la Presidència delegada. 
 
S’inicia la primera Assemblea del nou mandat, això no vol dir que s’hagi de començar de 
nou, sinó que serà una continuació del que ja hem iniciat. 
 
Comencem aquest nou mandat amb una situació per tots i totes ben coneguda, una 
situació econòmica que farà que aquest 2012 sigui molt difícil, amb uns pressupostos 
molt austers. Per tant, ara més que mai es necessària la implicació de les entitats per 
dinamitzar el consell, sempre sota el paraigües de l’Ajuntament, és a dir treballar 
conjuntament. 
 
Dins de les mesures d’austeritat s’informa que les convocatòries a les reunions del 
Consell Municipal de les Dones es faran per correu electrònic, i per tant es necessari q 
entregueu les autoritzacions. 
En cas que algú no ens pogués facilitar cap correu electrònic seguirà rebent les 
convocatòries via correu ordinari. 
 

2. Donar compte de les noves incorporacions al Cons ell Municipal de les 
Dones. 
 
La Sra. Pelegrín Informa que s’ha incorporat la Sra. Nativitat Senserrich i Morata, la 
Vocalia de les Dones de la Federació ECOM i l’Associació de Gent Gran Jubilats i 
Pensionistes de Pere Martell i que actualment s’està tramitant la incorporació de 
l’Associació Socio-Cultural d’Estrangers “Alternativa”. 



3. Donar compte de la Creació de  la Comissió de Sa lut . 
 
La Sra. Pelegrín dona la paralula a la Sra Anna Pacheco, vocal de la Comissió de Salut. 
La Sra. Pacheco , com a representant de l’Associació Do de Pit comentà que a la 
primera reunió de la Comissió de Salut hi van participar la Sra Nativitat Senserrich, Anna 
Maria Flix, Odalys Oñate, Dolors Musté, Rosa Minguillón, Pakita Roca, Anna Lièbanas, 
Roser Cerdà i ella mateixa, de la qual van sortir molt satisfetes i amb molta feina per fer. 
 
L’objectiu es intentar donar sol·lucions a totes les inquietuds relacionades amb la salut. 
 
Es van fer propostes de dur a terme algun taller i també d’editar butlletins anuals. 
 
Per acabar anima a les persones assistents a que participin en aquesta comissió i 
informa que les propera reunió es durà a terme el dia 2 de desembre de 2011. 
 
Les associacions demanen que se’ls hi faci arribar la informació dels  diferents tallers 
que es volen dur a terme i així poder-hi participar. 
L’Ajuntament es compromet a fer aquesta difusió i demana a les entitats i associacions 
que també facin difusió a les persones associades. 
 
La Sra. Anna Pacheco es compromet a fer el calendari dels diferents tallers. 
 

4. Informació dels diferents tallers que es duran a  terme aquest any.  
 
La Sra. Roser Cerdar informa que des del SIAD i amb la col·laboració del ICD es duran a 
terme els següents talles fins a final d’any: 
 

• Tres tallers d’introducció a EFT (Emotional Freedom Techniques). 
• Taller de “Tast de Teatre”. 
• Taller “d’Iniciació a Xarxes Socials”. 
• Curs de “defensa personal per a dones”. 

 
S’anima a les persones assistents a que hi participin 
 
Pregunten perquè es fan sempre al Centre Civic de la Part Alta. La Sra. Cerdà comentar 
que per aquestes dates estaven ocupats. 
La Sra Pelegrín puntualitzà que sempre es mira la disponibilitat de tots els Centres 
Cívics. 
 
La Sra. Rosa Llurba demana que tambè es facin arribar per mail totes aquestes 
activitats. 
 

5. Presentació de les Propostes d’actes que es vole n dur a terme el 25 de 
novembre, del Dia Internacional Contra la Violencia  de Gènere. 

 
Aquest any les activitats que es volen dur a terme el 25 de novembre es limiten a  la 
lectura del manifest i una obra de teatre, on la direcció musical corre a càrrec del grup 
Amnea i la direcció escènica a càrrec de Laboratori Teatral Patates amb Suc. 
L’obra de teatre exposa un possible cas de violència de gènere amb un final poc 
esperat. També es durà a terme una performance. 
 
Des de la Federació de Municipis ens han demanat l’adhesió al manifest per visibilitzar 
el rebuig a la violència. 



 
Des d’aquí es fa una crida a la participació de la lectura del Manifest que es durà a terme 
a la Plaça de la Font. 
La lectura del manifests anirà a càrrec de l’actriu Mercè Rovira, la qual va demostrar 
molt interès i que li va fer  molta il·lusió que li haguéssim proposat.  
 
S’informa que si alguna entitat vol organitzar alguna activitat seria convenient que ens 
informeu i la inclouríem a la programació. 
 
La Sra Anna Pacheco comentà que seria bo que cada entitat presenti el seu programa 
d’activitats i que des del Consell Municipal de les dones es faci la difusió. 
La Sra. Cerdà comentà que si alguna entitat vol publicitar alguna activitat ho podeu fer 
arribar al departament de Polítiques d’Igualtat i nosaltres us podem donar el suport 
necessari per fer la difusió. Intentarem que totes les activitats es visualitzin per tal de 
facilitar la participació de totes les entitats i associacions. 
 
Seguidament la Sra. Victòria Fabregat informà que com a sindicat, per tercer any 
organitzen una concentració a l’estàtua dels despullats amb la lectura del Manifest. 
Aquest any volen convidar als sindicats més minoritaris perquè hi tinguin més 
participació. 
I aprofita per convidar a les persones assistents a que també hi participin. 
 

6. Creació de  la Comissió de treball dels dies Int ernacionals.  
 
La Sra. Pelegrín comentà que seria convenient crear la comissió dels dies 
internacionals. Que hi hagi alguna persona que es vinculi per dur a terme i participar de 
forma activa en la organització de les activitats del dia 8 de maig i del dia 25 de 
novembre. 
 
Comentà que les diferents propostes d’actes i activitats pel Dia Internacional de les 
Dones s’haurien de tenir preparades pel mes de gener i poder començar-hi a treballar. 
 
Recorda altres dies internacionals com son: 
 

• El 15 d’abril dia del salari igualitari – Equal Pay day- 
• 12 de maig dia Internacional de la Fibromialgia. 
• 17 de maig dia Internacional de la Homofòbia. 
• 28 de maig dia Mundial de la salut de les dones. 
• 24 d’octubre dia Internacional de la Polio 
• 1 de desembre dia Internacional de la SIDA 
• 3 de desembre dia Internacional de la Discapacitat. 

 
La Sra. Pelegrín demana i encoratja a les persones assistents a formar part de la nova 
comissió i així poder participar activament  en els actes que es duguin a terme i 
principalment en el de relats de dones, el teatre i la exposició de manualitats. 
 
També recorda que s’ha de dinamitzar la comissió de la Memòria Històrica per poder dur 
a terme una nova edició de Dones Tarragonines. 
Des de CCOO proposen a dues dones més: Carmen Casas i Elvira Cardona.  



7. Torn obert de Paraules. 
 
Demanen la paraula les persones representants de l’Ateneu Cultural de Dones de Camp 
Clar i pregunten pel Casal de les Dones. 
 
La Sra. Victòria Pelegrín informà que es farà a l’antic convent de Sant Domènech i que 
s’està elaborant el projecte executiu. 
S’han fet ja les cates arqueològiques i totes les intervencions, comentà que tot segueix 
el ritme normal i per tant estem dins dels terminis.  
 
Recordà que és una de les intervencions més importants que es faran a la Part Alta, i 
que la seva financiació i projecte està integrat dins del PIPA (Pla Integral de la Part Alta). 
Es destinaran 350m. cuadrats al SIAD amb zones comunes per poder fer activitats. 
Comentà que quan estigui finalitzat el projecte executiu ja informarà. 
 
La Sra. Ana Liébanas persona representant de la Federació ECOM suggereix que es 
pugui donar la oportunitat a la gent amb discapacitat que no pot surtir per tal que pugui 
assistir als diferents actes i visibilitzar a les persones amb discapacitat i fer-les participar 
en les diferents activitats tal com es fa en altres actes. 
 
La Sra. Pelegrín comentà que tenim una ciutat amb molts problemes de mobilitat ja que 
té una orografia amb molts desnivells. 
Comentà que des de la comissió de mobilitat estan treballant el tema i que també 
existeix “Tarragona sense barreres” que juntament amb els tècnics de l’Ajuntament 
estant treballant per eliminar aquestes barreres. 
 
La Sra. Rosa Llurba, dona a conèixer l’Associació Dones no estàndars i comentà que 
podria ser del interés de la Sra. Liébanas. 
 
Seguidament la Sra. Isabel Maguilla exposa les mancances i els inconvenients en que 
es troben les persones afectades de fibromiàlgia quan assisteixen a diferents actes 
moltitudinaris. Per tant demana que en la mesura de lo possible reduïm l’ús de perfums 
quan assistim a les reunions del Consell. 
 
La Sra. Pelegrín agraeix aquestes aportacions, perquè això fa que ens anem coneixent 
una miqueta més. 
 
Es comunica a les persones assistents que des del departament de Polítiques d’Igualtat 
s’enviarà un correu electrònic de salutació, per tal de començar a utilitzar aquesta eina i 
així tenir una comunicació més àgil entre totes les entitats i l’Ajuntament. 
 
Finalment agraeix l’assistència i anima a totes les persones assistents a que paritcipin 
en els diferents actes i activitats que es vagin duent a terme. 
 
I sense cap més assumpte a tractar, s’aixeca la reunió essent les 20h, de la qual cosa jo, 
secretària delegada, en dono fe. 
 
Tarragona, 9 de novembre de 2011.        

 
 
 
 

Vist i plau, 
La secretària delegada     La Presidenta delegada 


